
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 232 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 14. marts 2023.  

 

Spørgsmål nr. 232:  

”Hvorfor har visse sundhedsfaglige faggrupper ret til autorisation, mens andre ikke 

kan opnå autorisation?” 

 

Svar: 

I vurderingen af, hvorvidt en faglig gruppe bør autoriseres, lægges der normalt vægt 

på, om gruppen under udøvelse af deres virksomhed kan udgøre en væsentlig fare 

for patienterne, om virksomheden indebærer selvstændighed og patientkontakt, om 

gruppen har en offentligt reguleret uddannelse til at arbejde inden for sundhedsvæ-

senet, og om der er behov for at tilkendegive over for befolkningen, patienterne, 

sundhedsvæsenet m.fl., at denne gruppe opfylder de uddannelsesmæssige betingel-

ser for at benytte en bestemt titel. 

 

Autoriseres grupper uden et patientsikkerhedsmæssigt behov, f.eks. alene ud fra et 

ønske om anerkendelse af gruppens samfundsmæssige værdi, vil det kunne risikere 

at svække troværdigheden og tilliden til selve autorisationssystemet, ligesom det kan 

give uberettigede forventninger til den autoriseredes faglighed og kompetencer. En-

delig medfører autorisationsordninger administrationsomkostninger til bl.a. registre-

ring og tilsyn. 
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